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Finansministerens svar på Forsvarsudvalgets spørgsmål nr. 6 af 
10. november 2010 (L 35).

Kan ministeren bekræfte, at der er meddelt langt flere tilladelser og godkendelser i øvrigt, og at 
der alene ud af 130 verserende byggesager fra før loven om Christianiaområdets anvendelses 
ikrafttræden nu henstår 11 uafklarede byggesager?

Da det er uklart for mig, hvad spørgeren mener med sætningen, ”at der er med-
delt langt flere tilladelser og godkendelser i øvrigt”, skal jeg bede spørgeren præci-
sere spørgsmålet, og jeg vil derefter vende tilbage.

Jeg kan oplyse, at Forsvarsministeriet i maj 2002 satte en totalregistrering i gang af 
alle bygninger på Christiania. Totalregistreringen viste en række tilfælde, hvor der 
var blevet opført byggeri, som typisk efter de dagældende regler forudsatte en 
forudgående tilladelse, og hvor der ikke var givet en sådan forudgående tilladelse, 
hvorfor byggeriet var ulovligt opført. Der blev i den forbindelse indledt sagsbe-
handling af 130 sager om byggeri uden tilladelse.

Slots- og Ejendomsstyrelsen har oplyst, at der nu er givet 91 tilladelser. Tilladel-
serne er givet efter den dagældende administrative praksis, der var frem til maj 
2002. 

Derefter udestod der 39 sager. Ud af de 39 sager er der 11 sager, hvor skure, skur-
vogne m.v. opført uden tilladelse var fjernet på tidspunktet for afgørelsen. Sagerne 
er således bortfaldet.

Der er 14 sager, der af tekniske årsager er henlagt.

Derudover er der givet 10 påbud. Videre er der tre, som har fået tilladelse med 
vilkår, og endelig er der en verserende sag i Slots- og Ejendomsstyrelsen.

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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